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Permittering
FINANSKRISEN: Stadig flere
fiskere blir ledige som følge av
finanskrisen, som har gitt dår-
lig avsetning for torsk. Det er
mest lønnsomt å bli oppsagt
fremfor å bli permittert.

Fiskere som blir permittert
fra jobben på fiskebåten som
følge av leveringsvansker har
ikke rett til dagpenger. En an-
satt i fiskeindustrien har sær-
regler som sikrer dem dag-
penger uten ventetid selv om
permitteringen bare er 40 pro-
sent.

Rettelse
OPPDRETT: I vår artikkel
«Nordland på vakt mot mer
oppdrett» i mandagens avisut-
gave kan det virke som om
Nordland fylkes fiskarlag (NFF)
har en annen definisjon av små
oppdrettsselskap enn hva Fis-
keridepartementet har. Det var
utilsiktet fra vår side, og for or-
dens skyld gjengir vi her den
aktuelle delen av vedtaket:

«Det er med interesse ar-
beidsutvalget i NFF har konsta-
tert at Departementet legger til
grunn at mindre aktører i opp-
drettsnæringen er aktører som
har inntil 19 tillatelser fra tidli-
gere. Dette sier litt om stør-
relsen på aktørene som er in-
volvert i dagens oppdretts-
bransje, og i kontrast til pione-
rene som startet i næringen for
20-30 år siden. (…)Vi kjenner
til aktører som kun har 1-3 kon-
sesjoner, og disse må i hvert fall
karakteriseres som «mindre
aktører»».

Ja til oljeleting
LOFOTEN: Delegatene på års-
møtet til FrP i Nordland er sam-
let bak ønsket om leting etter
olje og gass utenfor Lofoten og
Vesterålen.

–Vi går for fullt inn for mer
olje- og gassvirksomhet i Nord-
land. Men vi krever strenge mil-
jøkrav og virksomhet på land,
sier toppkandidaten på parti-
ets stortingsvalgliste, Kenneth
Svendsen, til NRK Nordland.

Uten kvinnfolk
TV2: Tirsdag reiste «kvinnfol-
kan» i fiskeværet Husøy til Sy-
den. På TV.

Konseptet i serien «Da da-
mene dro» er enkelt. Man tar et
lite samfunn hvor herrene stort
sett jobber i fiskerinæringen på
hav og land, og damene styrer
hjemme.

Så snur man på flisa. Sender
damene til Syden i ti dager, og
lar herrene ta over hele sam-
funnet. Når man da i tillegg do-
kumenterer hvordan utfallet
ble, har man plutselig en TV-se-
rie.

Arbeidsplasser
FEDJE: Fjerningen av ubåten
ved Fedje kan drysse millioner
utover øykommunen og det lo-
kale næringslivet. Det mener
det nederlandske selskapet
som skal utføre hevingen .

– Målet er at så mye som
mulig skal brukes lokalt og i
Norge . Mye av kostnadene vil
tilbakeføres regionen, sier Knut
Nordås til Bergens Tidende.
Meldingen om fjerning av ubå-
ten skapte stor glede hos folket
på Fedje.

❚ FORSKNING
Det er ikke bare øko-
systemtoktet i Barents-
havet som er barbert i
årets toktplan på Hav-
forskningsinstituttet.

Terje Jensen
Harstad

Lignende tokt i Norskehavet og
Nordsjøen rammes også av
innsparingene. – Vi har måttet
redusere mer enn vi er komfor-
table med, innrømmer hav-
forskningsdirektør Tore Nep-
stad og forskningsdirektør Ole
Arve Misund. 

De skjønner langt på vei frus-
trasjonen blant de operative og
engasjerte forskerne som nå
må redusere ambisjonsnivået i
2009. –Ingen av oss på institut-
tet er bekvem med dette. Vi har
virkelig måttet legge hodene i
bløtt for å gjøre de nødvendige
innsparingene og samtidig
kunne gjennomføre feltarbei-
det på en anstendig måte selv
om det blir i mindre måle-
stokk, hevder forskningsdirek-
tørene.

Deres utfordring har vært
budsjetter som i utgangspunk-

tet ikke ga rom for økninger
kombinert med nye oppgaver
som ikke er dekket opp fullt ut
budsjettmessig. Løsningen har
da blitt oppdragsforskning
som i neste omgang gir forplik-
telser og binder opp ressurser.
det er en av forklaringene på at
mange forskere må gjøre fer-
dig rapporter i år i stedet for å
fra på forskningstokt.

Føler krisa
På toppen av det hele rammes
også havforskningen av tor-
skekrisa. Verdien av forsk-
ningsfangsten har gått betyde-
lig ned bare siden i fjor. Der-
med er det også mindre rom
for å ta inn leiefartøy utenfra,
noe som er en viktig del av den
totale feltinnsatsen.

– Det vi har gjort i den forbin-
delse, er å prøve å kombinere
ulike oppgaver på samme tokt.
Blant annet tar vi sikte på å
kunne gjennomføre redskaps-
undersøkelser, blant annet på
seleksjon, i et samarbeid med
Overvåkingstjenesten slik at
de bruker prøvehalene sine til
også å teste ut redskaper. På
den måten kan vi gjøre flere
ting samtidig, forklarer forsk-
ningsdirektør Misund.

130 døgn mindre
Totalt sett ligger det i årets
budsjett 130 døgn mindre i

fartstid på instituttets egne
forskningsfartøy sammenlig-
net med 2008. Det innebærer
blant annet amputerte økosy-
stemtokt både i nord og sør. I
sør er det snakk om tokt koor-
dinert av det internasjonale
havforskningsinstituttet. -Her
kan vi nå ikke delta i det om-
fanget vi skulle ønske, innser
forskningsledelsen. 

De trøster seg med at toktbe-
grensningene definitivt kunne
kommet på et verre tidspunkt.
Spesielt gjelder det i nord hvor
alle de viktigste fiskebestan-
dene nærmest flommer over.
Misund har nylig i et foredrag
sammenlignet den totale bio-
massen av disse største be-
standene i dag og da det så som
verst ut for vel 20 år siden da
både lodda, silda og delvis
torsk, hyse og sei var i elendig
forfatning. Den gangen handlet
det om en samlet biomassen på
åtte millioner tonn. Nå står vi
bokført med 23 millioner tonn. 

terje.jensen@fbfi.no
Telefon: 77 05 90 21

Sparer på alle hold
IKKE SÅ BLID LENGER: Havforskningsdirektør Tore Nepstad er ikke fullt så blid for innskrenkningene i toktaktiviteten som dette bil-
det skulle tyde på. BEGGE FOTO: TERJE JENSEN

TOKTKUTT: Ole Arve Misund (t.v.) i samtale om Fiskarlagsfor-
mann Reidar Nilsen.

Amund Kristoffersen fra Ar-
beiderpartiet leder Miljøkomi-
teen i Nordisk Råd. På gruppe-
møtet til sosialdemokratene
sist uke fremmet han et ønske
om en felles nordisk politikk

når det gjelder dumping av
fisk.

Kristoffersen viser til at
mange fiskeslag i nordiske
havområder er sterkt presset
av overfiske. Dårlig regulering

og kontroll fører igjen til utkast
av fisk under minstemål. Ulike
regler for fiske i de forskjellige
landene forsterker problemet.

Verst er det at EU har forbud
om å lande fisk under minste-

målet, mens Norge har påbud
om å lande den. Nordisk Råd
bør derfor etter Kristoffersens
mening jobbe for en felles hold-
ning til spørsmålet.

Felles fiskeripolitikk i Norden mot dumping

Vi har måttet redu-
sere mer enn vi er kom-
fortable med
Tore Nepstad,havforskningsdirektør 


